

Odměňování žáků za produktivní práci od 1. 1. 2024 (změna zákona o minimální mzdě)

Odměňování se řídí zákonem č. 561/2004 § 122 odst. 1. Minimální výše měsíční odměny za produktivní činnost pro stanovenou týdenní pracovní dobu 40 hodin je 30 % minimální mzdy. Minimální mzda od 1. 1. 2024 činí 112,50 Kč za hodinu (zaokrouhлено 113 Kč). Tzn. minimální výše odměny žáka za 1 hodinu produktivní práce je 33,75 Kč (zaokrouhлено 34 Kč). Výše měsíční odměny se určuje podle počtu hodin produktivní činnosti v rámci praktického vyučování.

Tedy minimálně: **34,- Kč/ 1h**

Žákovská odměna za produktivní práci je mzdovým nákladem, který nepodléhá odvodům na sociální ani zdravotní pojištění.

Žákům nepřísluší odměna:

- za část výuky, kdy nevykonávají produktivní práci
- přednášky a školení v rámci odborného výcviku
- za nemoc a návštěvu u lékaře

Pokud odborný výcvik žáci vykonávají v sobotu nebo neděli, mají nárok na příplatek, který přísluší zaměstnancům.

Bc. Luděk Sluka v.r.
jednatel společnosti